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-  I forbindelse med forhandlingerne om kom- 
munernes økonomi i foråret 1995 var der 
enighed om, at udbygningen af omfanget af 
dagtilbudspladser skal fortsætte i 1996, og det 
blev henstillet til kommunerne, at de over- 
vejer alternative og mindre omkostningskræ- 
vende tilbud i bestræbelserne på at imøde- 
komme efterspørgslen. Det fremgår af kom- 
munernes budgettal for 1996, at der er plan- 
lagt en udbygning på dagtilbudsområdet på 
omkring 20.000 pladser. 
Ønsket om at integrere bosniske flygtninge 

på arbejdsmarkedet og om samtidig at dække et 
behov for arbejdskraft inden for jern- og metal- 
området er baggrunden for et samarbejdspro- 
jekt i Ribe Amt, hvor bosniske flygtninge med 
en baggrund inden for jern- og metalområdet 
visiteres til skoleforløb med bl.a. virksomheds- 
praktik og danskundervisning. -  Der er nedsat 
en samarbejdsgruppe med Dansk Metal, Inden- 
rigsministeriet, Arbejdsmarkedsstyrelsen og 
Dansk Flygtningehjælp med henblik på at 
almengøre erfaringerne fra projektet. Indenrigs- 
ministeriet har bevilget forsøgsmidler til ansæt- 
telse af en projektkoordinator, der ud over at 
initiere det konkrete forløb skal dokumentere 
samarbejdsmodellen og udbrede kendskabet til 
modellen i andre regioner med flaskehalspro- 
blemer. 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Fremme af forespørgsel nr. F 43: 
Forespørgsel til finansministeren [om kommu- 
ners og amters økonomi i 1997]. 
Af Kristen Touborg (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 23/2 96). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Tredje behandling af lovforslag nr. L 84: 
Forslag til lov om ændring af lov om boligbyg- 
geri, lov om andelsboligforeninger og andre 
boligfællesskaber og realkreditloven. 
(Ændring af vilkårene for private andelsboli- 
ger m.v.). 
Af boligministeren (Ole Løvig Simonsen). 
(Fremsat 29/11 95. Første behandling 5/12 95. 
Betænkning 22/2 96. Anden behandling 27/2, 
96). 

Der var ikke stillet. ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Keld Albrechtsen (EL): 
Jeg vil gerne her ved tredjebehandlingen af lov- 
forslaget vedrørende de private ældreboliger 
understrege, at når Enhedslisten stemmer for 
dette forslag, så skyldes det ikke mindst de svar, 
som ministeren har givet Boligudvalget, hvoraf 
det fremgår, at der nu gøres en indsats for at 
undgå spekulative byggerier i den sektor. Det er 
vi tilfredse med. 

Vi vil naturligvis følge med i, om den 
ændring, som ministeren nu har givet tilsagn 
om, så også giver den effekt. Det håber og tror vi 
på, men vi vil følge med i det. 

Så vil jeg sige, at når vi stemmer for denne 
lovgivning, hvilket jo også fra venstrefløjens 
side er et signal om, at vi går positivt ind 
omkring fremtiden for det private andelsbolig- 
byggeri, så er det naturligvis også med det sigte 
at få indflydelse på den kommende lovgivning i 
en positiv retning videre ud fra den tankegang, 
som allerede nu er inde i det. Det håber vi 
naturligvis at regeringen vil være opmærksom 
på. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 118 stemmer (S, V, 
KF, SF, RV, EL og CD) mod 7 (FP og DF). 
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Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 99: 
Forslag til folketingsbeslutning om rene linjer 
i statens mellemværende med Københavns 
Kommune (opfordring til at trække aktstykke 
nr. 194 tilbage og til fremsættelse af et nyt). 
Af Jes Lunde (SF) m.fl. 
(Fremsat 23/2 96. Første behandling 27/2 96. 
Betænkning 27/2 96). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 17 (SF og EL) stemte for, 101 (S, V, KF, RV, 
FP, CD og DF) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden (sidste) behandling af beslutnings- 
forslag nr. B 100: 
Forslag til folketingsbeslutning om opfordring 
til at trække aktstykke nr. 194 om Slots- og 
Ejendomsstyrelsens erhvervelse af en række 
ejendomme m.v. fra Københavns Kommune 
tilbage fra Finansudvalget. 
Af Kim Behnke (FP) og Thor Pedersen (V) m.fl. 
(Fremsat 23/2 96. Første behandling 27/2 96. 
Betænkning 27/2 96). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning forkastedes, 
idet 39 (V, FP og DF) stemte for, 86 (S, KF, SF, 
RV, EL og CD) imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Forespørgsel nr. F 27: 
Forespørgsel til indenrigsministeren: 
»Hvad kan regeringen oplyse om status for 
allerede iværksatte projekter for at styrke vore 
landsbyer og landdistrikter, og hvilke initiati- 
ver agter regeringen at tage i fremtiden for 
yderligere at stimulere en positiv udvikling?« 
Af Anders Mølgaard (V), Jens Kirk (V), Hanne 
Severinsen (V), Lene Espersen (KF), Henning 
Grove (KF) og Niels J. Langkilde (KF). 
(Forespørgslen anmeldt 5/12 95. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 8/12 95). 

Begrundelse 

Anders Mølgaard (V): 
Venstre og Det Konservative Folkeparti finder, 
at tiden nu er inde til, at Folketinget igen sætter 
fokus på dagligdagen i vore landsbyer og land- 
distrikter. Der er nu gået 2 år, siden Folketinget 
sidst havde en grundig og helhedsorienteret 
disput om visioner og initiativer til gavn for 
vore lokalsamfund. Under forespørgselsdebat- 
ten i dag vil de ca. 1 million danskere, der har 
valgt at leve og virke i vore landsbyer og land- 
distrikter, være i centrum. 

Det er over 20 år siden, at aktive græsrødder 
dannede borgerforeninger og sogneforeninger i 
reaktion mod 1960'ernes og 1970'ernes centrali- 
serings- og detailreguleringsbølge. Desværre 
skulle der gå 15 år, før denne folkelige uvilje 
mod unyttig centralisering og planlovstyring 
slog igennem på landsplan. Først med De Dan- 
ske Landboforeningers henvendelse til regerin- 
gen i forsommeren 1992 kom der skred i en 
positiv udvikling. VK-regeringen nedsatte 
omgående en tværministeriel arbejdsgruppe, 
som senest 1. januar 1993 skulle skitsere positive 
udviklingsmuligheder. Arbejdsgruppen barsle- 
de i december 1992 med en betænkning fyldt 
med gode analyser og forslag. Siden er mange 
berlinmure væltet til glæde for lokalsamfunde- 


